

**MESYUARAT PERTAMA, PENGGAL KEDUA  
PARLIMEN KETIGA BELAS  
2014**

**HARI ISNIN : 01 APRIL 2014**

## **KANDUNGAN**

**JAWAPAN-JAWAPAN BAGI PERTANYAAN-PERTANYAAN JAWAB  
LISAN YANG TIDAK DIJAWAB DI DALAM DEWAN  
(SOALAN NO. 9 HINGGA 77)**

**NOTA: JAWAPAN-JAWAPAN BAGI SOALAN NO. 1 HINGGA 8  
[RUJUK PENYATA RASMI HARIAN (HANSARD)]**

**Nuraishah Abdullah  
CAWANGAN PERUNDANGAN  
PARLIMEN MALAYSIA**

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT**

**PERTANYAAN : LISAN**

**DARIPADA : DATO' WIRA MOHD JOHARI BIN  
BAHAROM [ KUBANG PASU ]**

**TARIKH : 1 APRIL 2014**

**SOALAN :**

**Dato' Wira Mohd Johari Bin Baharom [ KUBANG PASU ]** minta **PERDANA MENTERI** menyatakan tentang Akta SPR 1959 di mana persempadanan baru kawasan Parlimen dan DUN akan dibentangkan. Bila dan apakah faktor-faktor tarikan dan tolakan yang menjadi asas kepada persempadanan berkenaan mengikut komposisi/kepadatan penduduk di sesuatu kawasan.

**JAWAPAN : YB DATO' SERI DR. SHAHIDAN BIN KASSIM,**  
**MENTERI DI JABATAN PERDANA MENTERI.**

Tuan Yang di-Pertua,

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, Suruhanjaya Pilihan Raya (SPR) tidak mempunyai undang-undang yang bernama Akta SPR 1959, namun demikian Akta Pilihan Raya 1958 adalah menyentuh mengenai perkara-perkara yang berkaitan dengan pilihan raya. Peruntukan undang-undang yang berkaitan dengan Kajian Semula Persempadanan Bahagian-bahagian pilihan raya adalah termaktub dalam Jadual Ketiga Belas, Perlembagaan Persekutuan.

Pada masa ini, Suruhanjaya Pilihan Raya (SPR) sedang melaksanakan kerja-kerja pentadbiran sebagai persiapan awal untuk memulakan kajian urusan persempadanan semula bahagian-bahagian pilihan raya Parlimen dan Negeri. Kerja-kerja tersebut membabitkan pengumpulan maklumat-maklumat pembangunan, pertambahan penduduk, pertambahan bilangan pengundi semasa dan seterusnya menyediakan draf laporan awal urusan persempadanan sebelum cadangan persempadanan SPR dimaklumkan kepada Yang di-Pertua Dewan Rakyat dan Perdana Menteri berdasarkan peruntukan Seksyen 4 Bahagian II Jadual ke Tiga Belas Perlembagaan.

Kajian Semula Persempadanan Bahagian-bahagian pilihan raya tidak ditentukan oleh faktor-faktor tarikan dan tolakan, ini kerana urusan mempersempadankan bahagian-bahagian pilihan raya Parlimen dan Negeri adalah berlandaskan kepada prinsip-prinsip persempadanan dan tatacara persempadanan yang ditetapkan di bawah Bahagian I dan II Jadual Ketiga Belas, Perlembagaan Persekutuan serta di bawah bidang kuasa Suruhanjaya Pilihan Raya (SPR) yang diperuntukkan di bawah Perkara 113, Perlembagaan

Persekutuan. Berdasarkan peruntukan yang ditetapkan oleh Perlembagaan, prinsip-prinsip persempadanan adalah seperti berikut:

- i. Kemudahan diadakan bagi pemilih-pemilih mengundi semasa pilihan raya dan bahagian pilihan raya tidak melanggar sempadan negeri;
- ii. Mengambil kira kemudahan pentadbiran yang boleh didapati dalam bahagian pilihanraya itu untuk mengadakan jentera yang perlu bagi pendaftaran dan pengundian;
- iii. Jumlah pemilih yang seimbang bagi setiap bahagian pilihan raya dalam sesuatu Negeri kecuali apabila terdapat kesukaran perhubungan dan pengangkutan yang dihadapi di luar bandar, luas bahagian pilihan raya patut diberi pertimbangan;
- iv. Mengekalkan perhubungan masyarakat tempatan.

Sehingga kini, Kerajaan berpandangan prinsip-prinsip persempadanan bahagian pilihan raya yang terkandung dalam Jadual Ketiga Belas Perlembagaan Persekutuan masih lagi relevan untuk dilaksanakan dalam urusan kajian semula persempadanan bahagian-bahagian pilihan raya Parlimen dan negeri. Oleh yang demikian, SPR akan mengguna pakai prinsip-prinsip tersebut dalam urusan persempadanan pada kali ini.

Sekian. Terima kasih.

**PERTANYAAN DEWAN RAKYAT**

**PERTANYAAN : LISAN**  
**DARIPADA : YB. TUAN MOHAMED HANIPA BIN MAIDIN**  
**KAWASAN : SEPANG**  
**TARIKH : 1 APRIL 2014, SELASA**

**SOALAN:**

**YB. TUAN MOHAMED HANIPA BIN MAIDIN (SEPANG) minta MENTERI KERJA RAYA menyatakan:-**

- (a) mengapakah Kerajaan tidak mahu mengambil alih pentadbiran lebuhraya di negara ini bagi mengelakkan Kerajaan daripada terus membayar pampasan kepada syarikat pemegang konsesi akibat tidak menaikkan kadar tol seperti mana terma perjanjian; dan
- (b) dari tarikh perjanjian hingga kini, berapakah jumlah pampasan yang telah dibayar oleh Kerajaan bagi setiap pemegang konsesi tol di semua lebuhraya akibat keengganan menaikkan kadar tol dalam masa yang ditetapkan.

## **JAWAPAN:**

Tuan Yang Di-Pertua;

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, berdasarkan kajian yang dilaksanakan oleh Unit Pengurusan Prestasi dan Pelaksanaan (PEMANDU), Jabatan Perdana Menteri, cadangan untuk mengambil alih kesemua lebuh raya yang sedang beroperasi akan melibatkan implikasi kewangan yang tinggi kepada Kerajaan, iaitu dianggarkan melebihi RM400 bilion. Di samping itu, cadangan pengambilalihan ini akan juga dianggap sebagai nasionalisasi yang akan memberi kesan negatif kepada pasaran modal (*capital market*) dan imej Kerajaan di kalangan pelabur terutamanya para pelabur asing.

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat juga, jumlah pampasan tol yang telah dibayar oleh Kerajaan kepada syarikat konsesi sehingga tahun berakhir 2012 ialah sebanyak RM2.8 bilion.

Sekian. Terima kasih.

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT**

**PERTANYAAN : JAWAB LISAN**

**DARIPADA : PUAN HAJAH NORMALA BINTI ABDUL SAMAD [ PASIR GUDANG ]**

**TARIKH : 1 APRIL 2014 (SELASA)**

**SOALAN : 11**

**Puan Hajah Normala binti Abdul Samad [ Pasir Gudang ]** minta **MENTERI KOMUNIKASI DAN MULTIMEDIA** menyatakan langkah yang diambil bagi menangani masalah Netbook 1Malaysia yang sering kali dilaporkan rosak sebelum sempat digunakan dan berapakah jangka masa yang diperlukan untuk proses membaik pulih kerosakan tersebut.

**JAWAPAN:**

Tuan Yang di-Pertua,

Netbook 1Malaysia yang dibekalkan mempunyai tempoh jaminan selama 1 tahun. Oleh itu, sebarang kerosakan di dalam tempoh jaminan boleh dirujuk terus kepada pusat-pusat perkhidmatan pembekal yang terbabit.

Jangka masa yang diambil untuk membaik pulih Netbook adalah bergantung kepada jenis kerosakan yang berlaku. Jika kerosakan tidak melibatkan sebarang penggantian peralatan maka proses membaik



## SOALAN NO: 11

pulih tidak memerlukan tempoh masa yang lama. Namun sekiranya kerosakan melibatkan penukaran peralatan, tempoh masa yang lebih panjang diperlukan sekiranya komponen gantian perlu diimport dari negara luar.